
Dicsértessék a Jézus Krisztus! 

Kedves Testvéreim, akik itt vagytok a templomban, a templom körül és a 
sárga épületben! Mindannyian tudatában vagyunk annak, hogy mekkora kiváltság 
számunkra, hogy az Új Évet nem pezsgővel kell ünnepelnünk… lehet, hogy később. 
Ünnepelhetjük Máriával, Józseffel, a jászolban fekvő Gyermekkel, és a pásztorokkal 
ezt az Új Esztendőt. Mindannyian azért jöttünk Medjugorjéba, hogy ezekben a 
napokban közelebb legyünk az Úr Édesanyjához. Pontosabban, azért jöttünk ide, 
mert tudjuk, hogy az Úr Édesanyja közel van hozzánk. Vele akarjuk elkezdeni az Új 
Évet.  

 Az első dolog, ami megérint, amikor a jászolra és a pásztorokra gondolok, 
hogy nem voltak ott angyalok. Itt a jászolnál áll ugyan egy angyal, de az evangélium 
nem beszél angyalokról. Ők a mezőn voltak, ahol a pásztorok és ott egy egész sereg 
angyalt láttak. Mária és József nem láttak angyalokat, ők csak hallottak róluk, a 
pásztorok beszélték el nekik a történteket. Ti sem láttátok a Gospát, de vannak itt 
olyan személyek, akik beszéltek róla. És mi bízunk benne, hogy Isten Anyja valóban 
közel van hozzánk. 

 A hit hallásból ered. A mai evangélium lényege először is az, hogy elsősorban 
a hallásról van szó. Az Örömhírt először is meg kell hallanunk. Van két fülünk, két 
szemünk és csak egy szánk. Ez azt jelenti, hogy sokat kell hallgatnunk, sokat kell 
néznünk és azután beszélnünk. És mit beszéljünk? Beszéljünk arról, amit láttunk és 
hallottunk. A világnak új evangelizációra van szüksége. Ez pedig úgy történhet meg, 
ha az emberek nem hallgatnak arról, amit láttak és hallottak. Mindannyiunknak van 
hitünk, melyet kaptunk, és a keresztség által feladatunkká lett, hogy ezt a hitet 
tovább adjuk. A pásztorok elbeszélték azt, amit láttak és hallottak és így terjedt 
tovább az Örömhír. Az Evangéliumot, az Örömhírt a hiteles emberek továbbadták. 
Akik hallották, látták is. Az Ige és az élet fedték egymást, összhangban voltak 
egymással. Amiről a tanúságtevők tanúságot tettek, azt az életükben meg is 
valósították. Hogyan válhatunk az Örömhír tanúivá? Először is Máriára kell 
tekintenünk. Mária megőrizte szívében a történteket és elmélkedett róluk. 
Testvéreim, ami most a mi időnkben legfontosabb és a legsürgetőbb az, az imádság. 
Ezt szomorúsággal a szívemben mondom, mert tudom, hogy keveset imádkozunk. És 
azt is tudom, hogy az imádság az élet. Az Istennel való élő kapcsolat nélkül az 
életünk szárazzá és üressé válik.  

Mire hív bennünket szüntelenül Isten Anyja? Imádkozzatok! Legyen 
meghatározott helye az imának az életetekben. Legyen ez egy jó elhatározás itt az Új 
Év kezdetén papok, diakónusok és mindnyájunk számára. Imádságra szentelt idő. 
Olyan sok erőt, örömet, világosságot kapunk az imádság által. Kérjük meg Máriát, 
hogy segítsen többet imádkoznunk! Ha imádkozunk, akkor a szavaink megtelnek 
élettel és tanúságtételünk hiteles lesz.  



Pál apostolról szeretnék néhány szót szólni. Befejeződött Szent Pál éve és 
elkezdődött a papok éve. Pál apostol szava azért erős, mert tele volt élettel. A mai 
olvasmányban azt halottuk, hogy Isten elküldte Fiát, hogy mi is fiakká lehessünk. 
Szent Pál azt mondja, hogy meghívást kaptunk arra, hogy fiakká és ne rabokká 
legyünk. Úgy, ahogyan Jézus Isten Fia. Ezáltal Istent Atyánknak hívhatjuk. Ennek az 
évnek kezdetén Szent Pál azt mondja nekünk, hogy fiak vagytok és nem rabok. 
Hiszem, hogy Medjugorje olyan hely, ahol sokan gyónnak. A szentgyónás a bűnök 
rabságából való szabadulás eszköze. Semmi sem köthet bennünket a bűnhöz. Isten 
azt akarja, hogy az Ő fiai legyünk, Isten szabad gyermekei. És ezért ajándékozta 
nekünk a bűnbánat szentségét. Alakítsunk ki Istennel új kapcsolatot - Abbának, 
Apukának hívjuk. Jézus arra hívott meg bennünket, hogy legyen bizalmunk Benne, 
hogy higgyünk az Istenben. Sok félelem van bennünk Istennel kapcsolatban. 
Jézusom bízom Benned! Jézusom bízom Benned! II. János Pál pápa örökül hagyta 
nekünk a következő üzenetet: Bízni Isten irgalmában, bízni Jézus irgalmában. A 
bizalom lehet hősies cselekedet is, amikor az élet nehézzé, amikor házasság teherré 
válik, amikor egy betegség összetör bennünket, amikor nem tudjuk, hogyan tovább, 
mert elveszítettük a munkahelyünket… akkor kell tudnunk mondani: Jézusom bízom 
Benned! Ez hősies cselekedet. A bizalom valóban a hit cselekedete. Nézzük csak 
Máriát! Máriánál senki sem bízott, hitt jobban… Jézusom bízom Benned! Ez legyen a 
mi programunk az előttünk álló évben.  

Már éjfél van, és kinn lövöldöznek, de mi nem lőni fogunk, hanem imádkozni. 
Nem lövöldözni fogunk, hanem énekelni. És egy utolsó mondat: a pásztorok 
visszatértek, dicsőítették és magasztalták Isten mindazért, amit láttak és hallottak. Mi 
is haza fogunk menni, és ahhoz, hogy az evangélium tanúivá legyünk először is 
dicsőítenünk kell Istent. A pásztorok dicsőítették Istent mindazért, amit láttak és 
hallottak. Bízom benne, hogy mi, akik itt töltöttük ezeket a napokat, hazatérve 
dicsőítjük majd Istent mindazért, amit láttunk és hallottunk. És ha majd beszélünk 
hinni fognak nekünk, mert a szavaink hitelesek lesznek. Éjfél van, a legjobb idő arra, 
hogy megvalljuk hitünket és ezzel a hitvallással lépjünk be az Új Esztendő kapuján. 
Isten áldja meg ezt az évet! Amen! 

 


